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Abstract (en)
[origin: US4652349A] For the production of tin-graphite or respectively tin/lead-graphite layers, it is known to electrodeposit a tin or respectively tin/
lead layer and to mechanically incorporate graphite in the boundary zone. In accordance with the method of the invention, the tin-graphite or tin/
lead-graphite layer is produced electrolytically in a single operation, operating with an electroplating bath on a strongly acid basis in which graphite
powder is dispersed by means of an acid-stable wetting agent, and at temperatures of up to 35 DEG C. In the respective electroplating bath the
solution has a pH value equal to or less than 2 and contains in acid-stable wetting agent for graphite.

Abstract (de)
Zur Herstellung von Zinn-Graphit- bzw. Zinn/Blei-Schichten ist es bekannt, eine Zinn- bzw. Zinn/Blei-Schicht galvanisch abzuscheiden und Graphit
in die Grenzfläche mechanisch einzubringen. Gemäß der Erfindung wird in einem einzigen Arbeitsgang die Zinn-Graphit- bzw. Zinn/Blei-Graphit-
Schicht galvanisch erzeugt, wobei mit einem Galvanisierbad auf stark saurer Basis, in dem Graphitpulver mittels eines säurebeständigen Netzmittels
dispergiert ist, und bei Temperaturen <= 35 °C gearbeitet wird. Beim zugehörigen galvanischen Bad hat die Lösung einen pH-Wert <= 2 und enthält
ein säurebeständiges Netzmittel für Graphit.
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